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MĚSTO   CHRASTAVA
náměstí 1. máje 1,  463 31  Chrastava

telefon: 485 14 3 310  fax: 485 14 3 344

                                                               
Ministerstvo životního prostředí Státní fond životního prostředí ČR
k rukám váženého pana ministra k rukám váženého pana ředitele
Mgr. Richarda Brabce Ing. Petra Valdmana 
ID DS  9gsaax4 ID DS  favab6q

Dopis SFŽP č. j./ze dne              č.j./ vyřizuje  Chrastava
SFZP 121524/2019 ze dne 27.11.2019         VED/5344/2019/mc  28.11.2019

Žádost o přehodnocení uznávání výjimek z podmínek vlastnictví uvedených ve výzvě č. 
4/2019  
 
Vážený pane ministře, vážený pane řediteli, 
Městu Chrastava byla zamítnuta ředitelem Sekce řízení OPŽP Státního fondu životního 
prostředí Mgr. Martinem Kubicou (dopisem č.j. SFZP 121524/2019 ze dne 27.11.2019 viz. 
příloha č. 1) žádost o udělení výjimky z podmínky vlastníka infrastruktury (příloha č. 2) po 
podání žádosti o dotaci na kanalizaci v ul. Vítkovská, jejíž přílohou byl i společný dopis SVS 
a.s. a Města Chrastava (zde jako příloha č. 2a).  

Vzhledem k tomu, že se důvody odmítnutí ve svých důsledcích fatálně dotýkají všech 
akcionářů SVS a.s., tzn. 458 měst a obcí Libereckého a Ústeckého kraje, a přitom se tyto 
důvody fatálně mýlí, obracím se na Vás vážený pane ministře a na Vás vážený pane řediteli,  
též také, a vlastně především, i jako senátor senátního obvodu č. 34 Liberec (je mi navíc 
konkrétně znám i stejný problém v této výzvě i Statutárního města Liberce týkající se 
vodojemu). 

Metodika pro žadatele uvádí doslova: 
„Žadatelem o podporu musí být vždy hlavní vlastník stávající vodohospodářské 
infrastruktury, pokud je způsobilým příjemcem podpory z OPŽP.“, která je odůvodněna slovy 
„Tato podmínka je založena na základě dosavadních zkušeností při implementaci OPŽP a 
požadavku Evropské komise nepřipouštět další fragmentaci infrastruktury, resp. provozních 
celků infrastruktury. Smyslem tohoto požadavku je jednodušší udržení cenové solidarity, předejití 
tříštění vlastnické a provozní infrastruktury na malé a obtížně provozovatelné celky, méně 
problematické splnění podmínek udržitelnosti a celkové zjednodušení administrace a realizace 
projektu. Smyslem tohoto požadavku je zabránit evidentnímu roztříštění vlastnictví 
infrastruktury, nikoliv zbytečně omezovat žadatele v situacích již složitých vlastnických vztahů.“
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V metodice je zároveň uvedena možnost výjimky. Ta však byla výše uvedeným dopisem 
SFŽP zamítnuta s odůvodněním: „V případě existence dvou různých vlastníků na území dané 
obce by mohlo dojít k následným praktickým problémům např. v řízení cenotvorby, zajištění 
udržitelnosti a zároveň jednotné tarifové oblasti i při zajištění provozu jednou provozní 
společností.“ 

Udělením výjimky akcionářským obcím SVS a.s., přičemž posláním SVS a.s. není  budování 
nové infrastruktury ve smyslu rozšířením stávajícího území své působnosti, viz citace z 
dopisu: 

by nehrozila žádná fragmentace infrastruktury, problémy při řízení cenotvorby apod. Naopak 
je jisté, že by akcionářské obce nejraději hned předaly tuto novou infrastrukturu SVS a.s. To, 
že by k tomu nedošlo okamžitě, ale až po 10 letech, je paradoxně způsobeno podmínkami 
udržitelnosti, které tomu brání. I to je však ošetřeno tím, že by okamžitě byla  předána tato 
infrastruktura SVS a.s. do správy. Žádná fragmentace infrastruktury by tak nehrozila, 
problémy s řízením cenotvorby již vůbec ne. Naopak ve výsledku (po ukončení doby 
udržitelnosti) by se zvětšil majetek dosavadních vlastníků a v obcích by ubylo částí bez 
kanalizace.   

Vážený pane ministře, vážený pane řediteli, 
jsem si naprosto jist, že  Evropská komise, z jejíhož požadavku se další odvíjelo, zcela určitě 
měla na mysli obavu ze skutečného tříštění a fragmentace infrastruktury, nikoli to, aby se 
obce, které mají tu smůlu, že jejich infrastrukturu vlastní akciové společnosti, jejichž 
posláním není budování nové infrastruktury, staly obcemi druhé kategorie. Ty by již novou 
kanalizaci v obci nikdy nevybudovaly anebo v lepším případě vybudovaly, ale jen za cenu 
vlastního ekonomického vykrvácení.  Bylo by to od Evropské komise nejen nespravedlivé, ale 
především nesmírně hloupé.   

Vážený pane ministře, vážený pane řediteli, dovoluji si Vás tímto požádat o přehodnocení 
uznávání výjimek z podmínek vlastnictví uvedených ve výzvě č. 4/2019. Město Chrastava se 
intenzivně připravuje  i za daného stavu k podání žádosti ve stanovené lhůtě do 31. ledna 
2020  a věří, že na základě přehodnocení uznávání výjimek, nebude tato žádost z tohoto 
důvodu vyřazena.     

S pozdravem             
Ing. Michael Canov – senátor senátního obvodu č. 34 Liberec a starosta Města Chrastava  

Přílohy: 
č. 1  Odmítnutí žádosti o výjimku č.j. SFZP 121524/2019 ze dne 27.11.2019 
č. 2  Žádost Města Chrastava č.j. VED/4981/2019/mc ze dne 05.11.2019
č. 2a Příloha žádosti č.j.: POD/10261/2019, společný dopis SVS  a Chrastavy ze dne 05.11.2019

Na vědomí: 
SVS a.s., k rukám generálního ředitele Ing. Bronislava Špičáka ID DS 7egf9my  
Senát PČR, k rukám předsedy Jaroslava Kubery jakožto místopředsedy dozorčí rady SVS a.s., 
ID DS 44iaeqj                                                                                              
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